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Latvijas Republikas 14. Saeima tuvākajā laikā sāks darbu pie grozījumiem 

Administratīvo teritoriju un apdzīvoto vietu likumā. Saeimas deputātiem būs 

iespēja iesniegt priekšlikumus likumprojektam. Frakcija “APVIENOTAIS 

SARAKSTS – Latvijas Zaļā partija, Latvijas Reģionu Apvienība, Liepājas 

partija”  aicina  izteikt iedzīvotāju konsultatīvo padomju viedokli attiecībā uz normām, 

kas būtu jāprecizē vai jāpapildina, kā arī citus priekšlikumus likuma pilnveidošanai. 

Izglītības un jaunatnes konsultatīvās padomes ietvaros, 2024.gada 22.februārī, tika 

sagatavota un izsūtīta aptauja, balsstiesīgajiem dalībniekiem bija iespēja aizpildīt un 

izteikt savu viedokli.  

Aptaujā kopā viedokli izteica 7 Izglītības un jaunatnes konsultatīvās padomes 

balsstiesīgie locekļi. Uz jautājumu: Cik apmierināti esiet ar reģionālām reformām? 4 

dalībnieki atbildēja: “Apmierināts”,  1 dalībnieks atbildēja: “Neitrāli”, 1 dalībnieks 

“Ļoti apmierināts”, 1 dalībnieks “Ļoti neapmierināts” . 

 

Aptaujas 

dalībnieks 

Cik 

apmierināts 

esiet ar 

reģionālām 

reformām? 

Lūdzu pamatojiet savu viedokli. 

Lūdzu sniegt savu viedokli 

attiecībā uz normām, kas būtu 

jāprecizē vai jāpapildina, kā 

arī citus priekšlikumus likuma 

pilnveidošanai. 

Pirmais 

aptaujas 

dalībnieks 

Apmierināts Plašāks novads paver plašākas 

iespējas. 

 

Otrais 

aptaujas 

dalībnieks 

Apmierināts Babītes novads ilgi dzīvoja 

stagnācijā un bez izmaiņām 

attīstībā. Līdzīgi arī Mārupes 

Novada domes ilggadējā vadība 

vairs nespēja saredzēt nākotnes 

attīstības iespējas, bet tikai kā 

noturēt esošās iestrādes, iestādes 

un pēc iespējas ilgā turēties pie 

amatiem. Pēc apvienošanās ir 

notikušas administratīvas 

izmaiņas, piesaistīti progresīvi 

domājoši pašvaldības darbinieki, 

kas nav saistīti ar veco vadības 

komandu. Mārupes - Babītes 

apvienotajam novadam ir 

Ir jāsamazina iemaksas 

izlīdzināšanas fondā un tās jā 

virza tieši degradētiem vai 

trūcīgiem novadiem piemēram 

Latgalē. Redzot, ka valsts lielās 

pilsētas kā Valmiera un Jelgava 

saņem atbalstu no izlīdzināšanas 

fonda un attīsta sporta un 

izklaides infrastruktūru saviem 

iedzīvotājiem (piemēram - 

Valmieras OC, vieglatlētikas 

halle, Štromberga BMX trase, 

u.c.), kā arī Jelgavas pašvaldība 

atjauno vadības autoparku uz šī 

rēķina, tas parāda, ka iemaksas ir 



potenciāls kļūt par paraugu visai 

Latvijai un Baltijā kā veiksmīgi 

apvienot cilvēku zināšanas, 

biznesu koncentrāciju un 

ģeogrāfisko pozicionējumu, lai 

radītu vidu, kur veidot Latvijas 

veiksmes stāstus. 

pārāk lielas un sadalījums ir 

jāmaina. 

 

Trešais 

aptaujas 

dalībnieks 

Apmierināts Ar reģionālās reformas Mārupes 

un Babītes novadā rezultātu esmu 

apmierināts - tas paver plašākas 

iespējas novada iestāžu attīstībai 

kā arī iedzīvotāju dzīves kvalitātes 

uzlabošanai. 

1) Jāpārskata kritēriji pašvaldību 

izlīdzināšanas fonda iemaksām - 

tas "donoru" novadiem neļauj 

attīstīties svarīgās nozarēs, kā, 

piemēram, izglītība. 

Ceturtais 

aptaujas 

dalībnieks 

Ļoti 

neapmierināts 

Sajūta, ka pēc reformas visāda 

veida aktivitātes Babītē ir 

beigušās: kultūras pasākumi, 

sociālās aktivitātes, nemaz 

nerunājot par sabiedriskā 

transporta neesamību starp Babīti 

un Mārupi. 

 

 

Piektais 

aptaujas 

dalībnieks 

Neitrāli Tā kā dzīvoju Rīgā, reforma nav 

mani tieši ietekmējusi. 

 

 

Sestais 

aptaujas 

dalībnieks 

Ļoti 

apmierināts 

Mārupes un Babītes apvienošana 

ir labākais, kas šajā gadsimtā ir 

noticis. Tā ir iespēja pašvaldību 

vadībai paskatīties plašāk un 

realizēt jēgpilnākus projektus 

iedzīvotāju dzīves kvalitātes 

uzlabošanā! 

Ir nepieciešama PFIF reforma! 

Rīga un Pierīga gadu desmitiem 

dotē visas reģionu pilsētas, 

šobrīd jāizlīdzinās ir tieši Rīgai 

un Pierīgai Ir nepieciešama 

nodokļu reforma, kur 

pašvaldības ir ieguvēji arī no 

UIN, līdz ar to ir ieinteresētas 

savā pašvaldībā attīstīt 

uzņēmējdarbību. Tas turpmāk 

aizstātu PFIF, lai visā Latvijā 

attīstība noritētu vienmērīgi! 

Septītais 

aptaujas 

dalībnieks 

Apmierināts Veikta pārkārtošanās, saplānots 

un uzsākts darbs jaunajā novadā, 

pagājuši tikai divi gadi - pēc tik 

īsa laika grūti veikt izvērtēšanu, 

bet atgriezties atkal ieviešanas 

posmā nav ne saimnieciski ne 

citādi izdevīgi domājot par 

novada attīstību un cilvēku 

labbūtību. 

Šobrīd neveikt nekādas 

izmaiņas! 

 

Aptauja noslēgta:  27.02.2024 

 

Izglītības un jaunatnes konsultatīvās padomes priekšsēdētājs:          Zigmunds Vīķis 


